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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 72) 
22 lipca 2021 r. 
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Urszuli Ruseckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, przeprowadziła: 

– pierwsze czytanie senackiego projektu ustawy o zmianie ustawy o szcze-
gólnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych (druk nr 1428). 

W posiedzeniu udział wzięli: Stanisław Szwed sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki 
Społecznej oraz senator Ryszard Majer. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Marta Artymińska, Małgorzata Cho-
lewa, Dariusz Lipski, Brygida Śliwka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz 
Łukasz Kasiak, Jacek Pędzisz – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 

Proszę państwa, jest obopólna zgoda na to, żeby rozpocząć troszkę wcześniej, ale czeka-
liśmy, żeby uruchomiła się transmisja. Rozumiem, że transmisja już jest. Chodzi o to, 
żeby to było relacjonowane. Bardzo serdecznie witam wszystkich. 
Dzisiaj  w porządku  obrad mamy  pierwsze  czytanie  senackiego  projektu  ustawy 

o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciw-
działaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych, druk nr 1428. 
Bardzo serdecznie witam wśród nas pana senatora Ryszarda Mayera, który jest wnio-

skodawcą tego projektu. Bardzo serdecznie witam pana ministra Stanisława Szweda 
z Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej. Jeszcze gdzieś widziałam przedstawiciela 
ministerstwa rozwoju. Rozumiem. 
Mamy kworum. Zatem otwieram posiedzenie Komisji. Jeszcze raz witam serdecz-

nie wszystkich zebranych. Przejdziemy do realizacji porządku dzisiejszego posiedzenia 
Komisji. Bardzo proszę pana senatora o przedstawienie projektu ustawy. 

Senator Ryszard Majer: 
Bardzo dziękuję. Pani przewodnicząca, panie ministrze,  szanowni państwo, ustawa, 
którą mam przyjemność państwu przedstawić, należy do króciutkich ustaw. W zasadzie 
na poziomie zmian w ustawie o ubezpieczeniach społecznych była pierwotnie zaprojek-
towana jako poprawka do tej ustawy. Natomiast podczas senackiego posiedzenia Komi-
sji Rodziny, Polityki Senioralnej i Społecznej pod wpływem naszych legislatorów wszy-
scy doszliśmy do takiego wniosku, że jednak treść tej poprawki wykracza poza materię 
ustawy, która wpłynęła do izby wyższej polskiego parlamentu. W związku z tym w trybie 
ekspresowym – mamy taką możliwość – w trakcie procedowania ustawy o ubezpiecze-
niach społecznych podjęliśmy inicjatywę ustawodawczą, która składa się z 2 artykułów, 
które mają państwo przed sobą. Drodzy państwo, w skrócie jest to ułatwienie na fali 
tych ułatwień, które stosowaliśmy w ramach procedur covidowych. Dotyczy to okresu 
zarówno stanu zagrożenia epidemicznego, jak i stanu epidemii ogłoszonego z powodu 
COVID-19 oraz roku od odwołania ostatniego z nich, żeby wezwanie dotyczące informacji 
o planach kapitałowych mogło być przekazywane z wykorzystaniem profilu informacyj-
nego w systemie teleinformatycznym Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Czyli po prostu 
odstępujemy od biurokratycznego trybu przekazywania informacji pracodawcy do ZUS 
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i do Polskiego Funduszu Rozwoju. Zastępujemy to wersją elektroniczną, którą można 
realizować w systemie. 
Do tej poprawki, do tej ustawy mamy pozytywną opinię Ministerstwa Rodziny i Poli-

tyki Społecznej. Zakład Ubezpieczeń Społecznych wręcz czeka na to rozwiązanie, żeby 
ograniczyć biurokrację. Ja również proszę Wysoką Komisję o łaskawe przychylenie się 
do rozwiązania, które zaproponował niemal jednogłośnie Senat Rzeczypospolitej Pol-
skiej. Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Bardzo dziękuję. Rozumiem, że Senat ponad podziałami. Otwieram dyskusję. Czy ktoś 
chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, panie ministrze. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej Stanisław Szwed: 
Witam państwa bardzo serdecznie. Chciałem podziękować panu senatorowi Ryszardowi 
Majerowi, który w imieniu Senatu przedstawił propozycję poprawki. Ona jest techniczna, 
ale ułatwi zdecydowanie możliwość wzywania pracodawców w sprawach pracowniczych 
programów kapitałowych. To zmniejszy koszty i ułatwi nam funkcjonowanie, ale rów-
nież w związku z covidem nie będzie narażało pracodawców na niepotrzebne zagrożenia. 
Tak, że popieramy tę poprawkę. Bardzo prosimy o jej przyjęcie. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Bardzo dziękuję. Czy jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Zatem stwierdzam zamknięcie pierwszego czytania. 
Stwierdzam, że nie zgłoszono wniosku o wysłuchania publiczne. 
Przejdziemy zatem do szczegółowego rozpatrzenia projektu. Czy są uwagi do tytułu 

projektu? Nie widzę. 
Tytuł został rozpatrzony. 
Art. 1. Czy są uwagi do art. 1? Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca, szanowni państwo, jeśli mogę, Biuro Legislacyjne 
ma kilka uwag redakcyjnych, ale wydaje mi się, że lepiej byłoby je zgłosić do każdego 
ustępu oddzielnie, żeby wnioskodawca mógł się do nich odnieść, a państwo mogli się 
z nimi zapoznać. Jeżeli pani przewodnicząca pozwoli, w ust. 1 pierwsza kwestia dotyczy 
tego, czy to jest w ciągu roku, czy chodzi o okres roku od odwołania ostatniego z nich? 
Przecinek po wyrazie „nich” wydaje się zbędny, więc należy go skreślić, a z kolei należy 
zostawić przecinek zamykający wtrącenie „o którym mowa”, po nawiasie, w którym 
zawarty jest publikator. I jeszcze jedna kwestia, która dotyczy wszystkich ustępów, czyli 
sformułowanie „z wykorzystaniem profilu informacyjnego w systemie informatycznym 
Zakładu Ubezpieczeń Społecznych”. Z tego, co udało się nam zauważyć, to ta ustawa 
posługuje  się  pojęciem  „za pomocą  profilu  informacyjnego  utworzonego w systemie 
teleinformatycznym udostępnianym przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych”. Tak jest 
w kilku przepisach dodawanych w ustawie covidowej. Jeżeli państwo się zgodzą, to jest 
to zmiana czysto redakcyjna. To są uwagi do ust. 1. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
To, bardzo proszę, na bieżąco pan minister. 

Sekretarz stanu w MRiPS Stanisław Szwed: 
Myślę, że nie mamy tutaj uwag. W sumie nie zmienia treści ustawy. Jeżeli Biuro Legi-
slacyjne uważa, że to poprawi projekt ustawy, jak również będzie zbieżne z innymi usta-
wami, to jesteśmy za tym rozwiązaniem. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Rozumiem. Następne poprawki. 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Dziękuję bardzo. Wydaje się, że w ust. 2 należałoby użyć formy „przekazuje Zakładowi 
Ubezpieczeń  Społecznych”. W zasadzie  to byłoby wszystko. W ust.  3… Czy  od razu 
mówić? Czy… 
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Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Tak. Co z tym ustępem drugim? Jak na to patrzy pan minister? 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Nie „przekaże”, a „przekazuje”. Tak, jak zazwyczaj, w ustawach używa się tej formy. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Czyli ministerstwo akceptuje. Ust. 3. 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Ust. 3. Zakład Ubezpieczeń Społecznych też „udostępnia”. Tutaj wyraz „wezwanie” jest 
użyty dwukrotnie czy trzykrotnie, ale tylko w jednym miejscu nie jest doprecyzowany, 
więc proponujemy odesłanie „o którym mowa w art. 8 ust. 5 ustawy o pracowniczych pla-
nach kapitałowych”. W ust. 3 jeszcze „czternaście dni roboczych od dnia otrzymania”. 

Sekretarz stanu w MRiPS Stanisław Szwed: 
Zgoda. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Tu też jest akceptacja. Tak? Jeszcze kolejne? 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Ust. 4. Tutaj proponujemy ujednolicenie w pkt 1  i 2 zaimków „w momencie odbioru 
tego wezwania”, bo jest ono wspomniane we wprowadzeniu do wyliczenia. W pkt 2 też 
„po upływie 14 dni od dnia umieszczenia tego wezwania”. Ta uwaga, którą zgłaszałem 
do ust. 1 tutaj też jest aktualna. Pan minister i pan senator to zaakceptowali. Sformuło-
wanie „z wykorzystaniem profilu informacyjnego” zostało zastąpione tym sformułowa-
niem, które jest używane w ustawie covidowej. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Panie ministrze? 

Sekretarz stanu w MRiPS Stanisław Szwed: 
Zgoda. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Jest zgoda. Czy są jeszcze uwagi do art. 1? 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Jeszcze tylko do ust. 5. To był ust. 4, a teraz do ust. 5, w którym jest dokładnie ta sama 
sytuacja.  To kwestia  tego  wezwania  z wykorzystaniem  profilu  informacyjnego  albo 
za pomocą profilu informacyjnego, czyli tak, jak jest w ustawie covidowej. I pytanie, czy 
wskazanie „powiększone o należny podatek od towarów i usług” jest potrzebne. To już 
jest uwaga merytoryczna. Wydaje się, że w kosztach obsługi wspomnianych na początku 
ust. 5 już jest podatek od towarów i usług, ale nie jesteśmy tego pewni, więc tylko zgła-
szam wątpliwość. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Rozumiem, że jeżeli chodzi o merytoryczną uwagę, zostawimy to tak, jak jest w przed-
łożeniu. 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Tak. Jasne. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Natomiast…

Legislator Łukasz Kasiak: 
Redakcyjna. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Tylko redakcyjna. Jest zgoda na tę redakcyjną. Tak? Merytoryczną zostawiamy w przed-
łożeniu. 
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Legislator Łukasz Kasiak: 
Jasne. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Ale też powiem, że Komisja upoważnia Biuro Legislacyjne do dokonania korekt redak-
cyjno-legislacyjnych w projekcie ustawy. 
Czy są jeszcze inne uwagi do art. 1? Nie ma. 
Zatem art. 1 został rozpatrzony. 
Art. 2. Czy są uwagi? Jeszcze do art. 1? Bardzo proszę. 

Legislator Łukasz Kasiak: 
Z obowiązku. Szanowni państwo, zdaję sobie sprawę z tego, w jakim trybie jest procedo-
wana ta ustawa. Natomiast teoretycznie konstytucyjne terminy dla Senatu i prezydenta 
są zagrożone, więc tylko z obowiązku przypominam, że teoretycznie termin 1 września 
może być nie do zrealizowania, jeżeli Senat i prezydent wykorzystają maksymalne ter-
miny. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Panie mecenasie,  rozumiem pana obowiązek. Natomiast przypominam,  że cały  czas 
jesteśmy w ekstraordynaryjnej sytuacji związanej z COVID-19. 
Bardzo dziękuję. Rozpatrzyliśmy projekt ustawy. 
Po prostu zapytam, czy jest sprzeciw wobec propozycji przyjęcia projektu ustawy? Czy 

jest sprzeciw? Nie ma sprzeciwu. 
W takim  razie  stwierdzam,  że Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  ustawy 

i przyjęła wniosek o uchwalenie przez Sejm projektu ustawy z druku nr 1428. 
Proponuję, żeby Komisja wybrała posła sprawozdawcę. Proponuję, żeby sprawoz-

dawcą została pani Anna Dąbrowska-Banaszak. Czy pani poseł się zgadza? 

Poseł Anna Dąbrowska-Banaszak (PiS): 
Tak. Wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS): 
Bardzo dziękuję. Czy są inne propozycje? Nie widzę. 
Zatem uznaję, że Komisja wybrała sprawozdawcę powyższego projektu. 
Czy ktoś z państwa posłów zgłasza wątpliwość co do zgodności projektu ustawy z pra-

wem Unii Europejskiej? Nie słyszę. 
Stwierdzam zatem, że nie istnieje wątpliwość co do zgodności z prawem Unii Euro-

pejskiej. 
Szanowni państwo, na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Dziękuję 

wszystkim za udział. Zamykam posiedzenie Komisji. Bardzo dziękuję panu senatorowi. 
Bardzo serdecznie dziękuję panu ministrowi za obecność i wszystkim posłom za sprawne 
rozpatrzenie projektu ustawy. Bardzo dziękuję panu mecenasowi. 


